
1 
 

Obec Ryjice 

Zápis č.1/2024 

ze zasedání zastupitelstva obce Ryjice, které se konalo dne 22.1.2024 

 

Zahájení zasedání: 

jednání zastupitelstva obce (dále uvedeno jako „ZO“) se konalo v prostorách obecního sálu obce Ryjice od 16:00 hod., 

bylo ukončeno v 18:15 hod. 

Jednání vedla starostka obce Andrea Staňková. 

Přítomno 6 dalších členů zastupitelstva: Věra Janečková, František Janeček, Jiří Junek, Karla Smíšková, Šarka Žáková. 

Omluven Martin Kohout. Dále byla přítomna zapisovatelka paní Šárka Kučerová.  

Starostka konstatovala, že zasedání je schopno se usnášet. Dále přivítala členy zastupitelstva obce a přítomné hosty.  

Upozornila přítomné, že ze zasedání bude pořizován audiozáznam, který bude po vytvoření zápisu vymazán. 

 

Bod 1) určení ověřovatelů a zapisovatele 

Pro toto zasedání předsedající navrhla stanovit ověřovatele zápisu: Šárku Žákovou a Karlu Smíškovou 

Zapisovatelem byla navržena Šárka Kučerová. 

 

Návrh usnesení č.1 

ZO určuje a schvaluje ověřovatele zápisu Šárku Žákovou a Karlu Smíškovou. Zapisovatele Šárku Kučerovou. 

 

Přistoupeno k hlasování: 

Pro: 6 hlasů 

Proti: 0 hlas 

Zdržel se:  0 hlas 
 

Usnesení č. 1 bylo schváleno. 

 

Bod 2) schválení programu 

Paní starostka seznámila všechny přítomné s programem zastupitelstva obce. 

Program: 

 
1) Vrácení rozdílu chybně vyplacené mimořádné odměny v částce 5.635 Kč zastupiteli M. Kohoutovi   

2) Nový návrh mimořádné odměny ve výši 4.000 Kč zastupiteli M. Kohoutovi   

3) Různé 
 
 

o Paní starostka žádala o vložení bodu: kontrola minulých usnesení 

o Paní starostka žádala o vložení bodu: zrušení obecně závazné vyhlášky č.4/2023, o evidenci trvale 

označených psů a jejich chovatelů 

o Paní starostka žádala o vložení bodu: nové nacenění pronájmu obecního sálu 

o Zastupitel Jiří Junek žádal o vložení bodu: návrh na snížení odměn zastupitelů 

o Zastupitel Jiří Junek žádal o vložení bodu: návrh na změnu vyhlášky č.2/2023–o místním poplatku za 

obecní systém odpadového hospodářství 
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Paní starostka požádala další zastupitele o doplnění nebo zúžení programu. Žádný ze zastupitelů další doplnění či 

zúžení programu nenavrhl.  

Nově navržený program: 

1) Kontrola minulých usnesení 

2) Vrácení rozdílu chybně vyplacené mimořádné odměny v částce 5.635 Kč zastupiteli M. Kohoutovi   

3) Nový návrh mimořádné odměny ve výši 4.000 Kč zastupiteli M. Kohoutovi   

4) Zrušení obecně závazné vyhlášky č.4/2023, o evidenci trvale označených psů a jejich chovatelů 

5) Nové nacenění pronájmu obecního sálu 

6) Návrh na snížení odměn zastupitelů 

7) Návrh na změnu vyhlášky č.2/2023–o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

8) Různé 

 

Návrh usnesení č.2 

ZO přistupuje k hlasování o programu dnešního zasedání. 

 

Přistoupeno k hlasování: 

Pro: 6 hlasů 

Proti: 0 hlas 

Zdržel se:  0 hlas 
 

Usnesení č. 2 bylo schváleno. 

 

Bod 3) přistoupeno k programu 

 

1. Kontrola minulých usnesení 

 

• Veřejné osvětlení – paní starostka pozvala na ZO pány Karla Kratochvíla a Jiřího Vetchého ze společnosti 

HDT Impex,s.r.o.  – zastupitelé společnosti, která instalovala nové veřejné osvětlení v obci. 

 

Dotaz p. Junka: proč ukončení a převzetí díla učinila paní starostka 

 

Slova se ujal vedoucí projektový manažer p. Vetchý -: „P. Kohout a p. Junek byli jmenováni pouze jako zástupci 

obce pro průběžnou kontrolu díla, nikoliv jako technický dozor investora, na toto nebyli jmenováni. P. 

Kohout několikrát hovořil s p. Kratochvílem a s p. Vetchým, přesto nesvolali kontrolní den ani ukončení stavby. 

Paní starostka obdržela stavební deník i revizní zprávu, která shledala dílo provozuschopným. Z tohoto důvodu 

dílo převzala s vypsanými závadami starostka obce, která byla k tomuto oprávněna smlouvou.  Vzhledem 

k tomu, že bylo dílo provozuschopné a užívané, bylo převzato na základě užívání, aby nedošlo k nezákonnému 

obohacování obce. Závady vypsané v předávacím protokolu byly dne 25.10.2023 odstraněny.“ 

               Dotaz: proč nebyly využity dotace na veřejné osvětlení 

                Slova se ujala paní starostka a p. Vetchý:“13.3.2023 všichni zastupitelé obce se shodli na návrhu financování     

veřejného osvětlení z vlastních prostředků a toto i odsouhlasili. Obec obdržela připomínku z KÚ, že pokud 

sama nebude do něčeho investovat, nebudou jí poskytnuté dotace, což se potvrdilo při žádosti o dotaci na 

opravu hradu Blansko. Zastupitelé věděli, že mají před sebou tři úkoly (plány) - 1) modernizaci veřejného 

osvětlení 2) renovaci obecního úřadu 3) renovaci hasičárny.  Nejdříve se museli vyhodnotit hlavní ukazatelé – 

priorita, finanční zátěž obce, návratnost investice. Částka za modernizaci veřejného osvětlení byla pro obec 

únosná a rovněž důležitým faktorem je značná úspora ve spotřebě energie. Naše obec je v CHKO a tímto 

krokem i významně omezí intenzitu světla, která je pro ochranu přírody citelná. Financování hasičárny a 

obecního úřadu je mnohem nákladnější v řádech miliónů Kč a na toto budou čerpány dotace. Zatím je vše na 

dobré cestě.  
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 V době, kdy se řešila modernizace veřejného osvětlení, byly dotační tituly uzavřené, nebo dobíhal čas na jejich 

realizaci, kde obec nebyla schopná všechny podklady do daného termínu a to do 30.6.2023 doložit. Potřebné 

podklady pro dotaci jsou: zatřídit komunikace, zajistit energetického specialistu (doba čekání mim. 4 měsíce), 

dále je nutná projektová dokumentace vč. výpočtu osvětlení a rušivého světla, vystavení časového programu 

realizace projektu.“ 

Důvodem tohoto setkání bylo zodpovězení dotazů a informování občanů o pokračující spolupráci se 

společností HDT Impex s.r.o., kdy se tato společnost absolutně nebrání řešení podnětů p. Kohouta, p. Junka 

a občanů obce. Rovněž se tak vyvrátily nesmyslné ataky vedené proti starostce obce. 

 

 

• Prodej části obecního pozemku 51/1 – přeloženo do dalšího ZO 

• Revokace usnesení č.9/B ze zasedání zastupitelstva obce Ryjice, které se konalo dne 11.10.2023 - 
přeloženo do dalšího ZO 

• Příslib svolání schůze ZO k požadavku snížení poplatku za odpad z 18.12.2023 – vzhledem k tomu, že 
schůzka byla plánovaná po skončení tohoto ZO a zastupitel J. Junek zažádal o vložení bodu programu k 
danému tématu, je schůzka nyní bezpředmětná. 
 

 

Návrh usnesení č.3 

ZO přistupuje k hlasování o kontrole minulých usnesení ZO. 

 

Přistoupeno k hlasování: 

Pro: 6 hlasů 

Proti: 0 hlas 

Zdržel se:  0 hlas 
 

Usnesení č. 3 bylo schváleno. 

 

2. Vrácení rozdílu chybně vyplacené mimořádné odměny v částce 5.635 Kč zastupiteli M. Kohoutovi   

 

Na ZO dne 18.12.2023, byla zastupiteli Martinovi Kohoutovi schválena mimořádná odměna ve výši 7.000, - Kč, která 

byla v řádném lednovém termínu vyplacena.  

Dle zákona o obcích č. 128/2000 sb., § 76 - členovi zastupitelstva obce může obec poskytnout mimořádnou odměnu 

za splnění mimořádných nebo zvláště významných úkolů obce.  Souhrnná výše mimořádných odměn poskytnutých v 

kalendářním roce uvolněnému členovi zastupitelstva obce nesmí být vyšší než dvojnásobek nejvyšší odměny, která 

mu v průběhu daného kalendářního roku náležela za výkon jím zastávaných funkcí za měsíc. 

     Z tohoto titulu byl zastupitel Martin Kohout požádán, aby částku, která po povinných odvodech činí 5.635, -Kč vrátil 

na účet obce.  Kontrolou bankovního účtu obce bylo zjištěno, že částka 5.635, -Kč byla p. Martinem Kohoutem skutečně 

vrácena. 

 
 
Návrh usnesení č.4 

ZO přistupuje ke schválení zrušení mimořádné odměny 7.000 Kč zastupiteli M. Kohoutovi, která po povinných 
odvodech činí 5.635, -Kč. 
 

Přistoupeno k hlasování: 

Pro: 6 hlasů 

Proti: 0 hlas 

Zdržel se:  0 hlas 
 

Usnesení č. 4 bylo schváleno. 

 



4 
 

3. Návrh mimořádné odměny 4.000 Kč zastupiteli M. Kohoutovi  
 
 
Paní starostka dodala, že důvod přidělení odměny byl již předložen na ZO dne 18.12.2023 a nyní se schvaluje částka, 
která je dána zákonem o obcích, a to ve výši 4.000, -Kč   
 
 
Návrh usnesení č.5 

ZO přistupuje ke schválení mimořádné odměny 4.000 Kč zastupiteli M. Kohoutovi. 
 

Přistoupeno k hlasování: 

Pro: 6 hlasů 

Proti: 0 hlas 

Zdržel se:  0 hlas 
 

Usnesení č. 5 bylo schváleno. 
 
 
4. Zrušení obecně závazné vyhlášky č.4/2023, o evidenci trvale označených psů a jejich chovatelů 

 
Paní starostka odůvodnila návrh na zrušení obecně závazné vyhlášky č. 4/2023 o evidenci trvale značených psů a jejich 
chovatelů. I když MV mělo pro rok 2024 nově aktualizovanou vyhlášku, tak zavedením obecné povinnosti čipování psů 
a zákonném zavedení centrální evidence psů – se ruší zákonné zmocnění k vydávání takovýchto obecně závazných 
vyhlášek, tudíž by byla obecně závazná vyhláška č. 4/2023 o evidenci trvale značených psů a jejich chovatelů v rozporu 
se zákonem. 
Paní starostka, dále uvedla, že i když OZV č. 4/2023 byla ZO schválena a po zjištění výše uvedené skutečnosti, s OZV 
č.4/2023 se nikterak dále nepracovalo a tím nebyla dána v platnost. 
 
Návrh usnesení č.6 

ZO přistupuje ke schválení zrušení obecně závazné vyhlášky 4/2023 o evidenci trvale označených psů a jejich 
chovatelů. 
 

Přistoupeno k hlasování: 

Pro: 6 hlasů 

Proti: 0 hlas 

Zdržel se:  0 hlas 

 
Usnesení č. 6 bylo schváleno. 
 

5.  Nové nacenění pronájmu obecního sálu 
 
 

Paní starostka a zastupitelé navrhují tyto ceny: 

➢ Mimo topnou sezónu: občané s trvalým pobytem         2.000, -Kč 

                                   občané bez trvalého pobytu       4.000, -Kč 

➢ Topná sezóna:            občané s trvalým pobytem         2.500,-Kč 

                                   občané bez trvalého pobytu       6.000, -Kč 

 

Návrh usnesení č.7 

ZO přistupuje ke schválení nového nacenění pronájmu sálu s platností od 1.2.2024. 

 
Přistoupeno k hlasování: 

Pro: 6 hlasů 

Proti: 0 hlas 

Zdržel se:  0 hlas 

 
 

Usnesení č. 7 bylo schváleno. 
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6. Návrh na snížení odměn zastupitelů 
 
 
Zastupitelé p. Junek a p. Kohout navrhli, aby si v rámci úspor zastupitelé snížili odměny o 50 %.  
 
Paní starostka reagovala následně:“ Svou odměnu si zasloužím, mám jí odpracovanou, jsem téměř každý den na úřadu. 
V loňském roce jsem úřadu věnovala 16 dní mé dovolené. Občanům jsem dostupná i o víkendech, a to vše na úkor mé 
rodiny a mého volného času. Naopak kdybych mohla, tak paní Šárce Žákové odměnu značně navýším. To, co pro obec 
dělá, jaké krásné akce pro obec zajišťuje včetně celé logistiky. Lítá shání, nakupuje, vyřizuje, a to bez nároku úhrady 
jejích vlastních soukromých nákladů. Paní Žáková pracuje nad rámec svých povinností, co by předseda kulturní 
komise.“ 
 
Stanovisko k snížení odměn: Pokud se uvolněný/neuvolněný člen zastupitelstva obce chce vzdát odměny (ať již celé 
nebo jen části), zákoník práce to neumožňuje. Obec je povinna mu nárokovou odměnu zúčtovat a vyplatit. 
Následně však samozřejmě není vyloučeno, aby odměnu nebo určitou částku z ní uvolněný/neuvolněný člen 
zastupitelstva svým soukromoprávním projevem vůle daroval zpět obci (nebo některé její organizaci, na humanitární 
účely aj.). 
 
Pokud zastupitelé p. Junek a p. Kohout mysleli svůj návrh vážně a trvají na svém a chtějí si snížit odměny, mohou tak 
učinit formou daru.  
 
 
O tomto návrhu nelze hlasovat. 
 
 
7. Návrh na změnu vyhlášky č.2/2023–o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

 
 

Vzhledem k tomu, že poplatkovým obdobím poplatků za komunální odpad je kalendářní rok (poplatek se tedy vybírá 
zásadně za období od 1. ledna do 31. prosince), je žádoucí, aby obecně závazná vyhláška, kterou je poplatek zaváděn, 
byla účinná od počátku roku, ve kterém bude obec poplatek vybírat.  

 
Ministerstvo vnitra a Ministerstvo financí na obce apelují, aby obecně závazné vyhlášky zavádějící či měnící místní 
poplatky s ročním poplatkovým obdobím přijímaly a ve Sbírce právních předpisů vyhlašovaly včas, a to tak, aby tyto 
obecně závazné vyhlášky nabývaly účinnosti k 1. lednu. V opačném případě se obce vystavují aplikačním problémům 

a riziku závažných právních sporů, jejichž výsledky a dopady nelze předjímat. 
 
ZO se dohodli, že se tomuto tématu budou znovu věnovat v září 2024, kde se vyhodnotí všechna kritéria.  

  

Návrh usnesení č.8 

ZO přistupuje k hlasování, že v tomto roce nedojde ke změně vyhlášky č. 2/2023. 

 
Přistoupeno k hlasování: 

Pro: 6 hlasů 

Proti: 0 hlas 

Zdržel se:  0 hlas 

 
 

Usnesení č. 8 bylo schváleno. 
 
 
 
8. Různé 

 

• Paní starostka informuje, že dne 12.2.2024 proběhne na OÚ audit od KÚ 
 

 

 

Bod 4) Závěr 

Paní starostka poděkovala přítomným za účast a zasedání bylo ukončeno. 
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V Ryjicích dne 24.1.2024 

 

Ověřovatelé zápisu: 

Šárka Žáková                           ………………………………………………………… 

Karla Smíšková                         ……………………………………………………….. 

 

 

Starostka obce Ryjice: 

Andrea Staňková                        ………………………………………………………… 

  


